
ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 
 
Caràcter:  ordinari 
Data:  27 de maig de 2008 
Horari:  18 hores 
Lloc:  sala de sessions de l’Ajuntament 
 
 
Hi assisteixen: 
Rafel Gili Sastre,    batle 
Esperança Massanet Forteza,   regidora 
Maria Antònia Sureda Martí,   regidora  
Bartomeu Gili Nadal,   regidor 
Maria Francesca Servera Pascual,   regidora 
Manuel Galán Massanet,   regidor 
Maria Paula Ginard Vílchez,   regidora  
Francesc Lliteras Reche,   regidor 
Sebastián Carrió Ginard,   regidor  
Margalida Tous Ferrer,   regidora 
Pere Obrador Alzina,   regidor 
Guillem Caldentey Crego,   regidor 
 
Celia Martínez-Piñeiro de Urquiza,   secretària 
 
No hi assisteix: 
Maria del Mar Llaneras Pascual,    regidora 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació, si s’escau, de les actes de les sessions dels dies 8 de febrer, 7 de març i 25 
de març de 2008. 
2. Aprovació, si s’escau, de la proposta de l’inici de l’expedient per concedir a Antoni 
Gili Ferrer el Talaiot d’Or. 
3. Aprovació, si s’escau, de la Normativa del Fòrum de Participació Ciutadana de la 
Colònia de Sant Pere. 
4. Aprovació, si s’escau, de l’adhesió al Conveni marc d’oficines integrades d’atenció al 
ciutadà. 
5. Ratificació, si s’escau, del Decret de Batlia de 14 d’abril de 2008, relatiu a la 
signatura de l’escriptura pública de transmissió dels terrenys de Cala Veya, SA. 
6. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada per Els Verds—Esquerra d’Artà, 
relativa a la declaració institucional sobre la unitat de la llengua catalana i de rebuig de 
les iniciatives dirigides a la seva fragmentació. 
7. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada pel regidor d’Els Verds—Esquerra 
d’Artà relativa a instar les administracions competents a l’adopció urgent de mesures 
dirigides a la millora del servei de transport escolar, a l’estricta aplicació de la 
normativa vigent, a la garantia de la seguretat dels menors i a l’ampliació del servei 
gratuït de transport escolar als alumnes menors d’edat que cursen estudis no obligatoris 
però no universitaris, i l’Equip de Govern municipal a adoptar provisionalment les 
mesures necessàries mentre les administracions no se’n facin càrrec. 



8. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada pel regidor d’Els Verds—Esquerra 
d’Artà relativa a la declaració institucional respecte dels drets humans i polítics al País 
Basc, de l’aposta per les vies exclusivament polítiques, democràtiques i dialogades, i de 
reivindicació de la immediata posada en llibertat de la batlessa d’Arrasate, Inocencia 
Galparsoro. 
9. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada per Unió Independents d’Artà sobre la 
línia d’alta tensió. 
10. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada per Unió Independents d’Artà sobre 
l’adhesió a la futura agència d’urbanisme de Mallorca. 
11. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada pel regidor d’Els Verds—Esquerra 
d’Artà relativa a instar el Consell de Mallorca a invertir l’import de la multa imposada 
per aquesta institució insular com a conseqüència de l’expedient sancionador a l’entitat 
UPA, SA, a la zona del litoral de la Colònia de Sant Pere pròxima al lloc on es va 
produir la infracció. 
12. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada pel regidor d’Els Verds—Esquerra 
d’Artà relativa a sol·licitar al Consell de Mallorca que assumeixi la gestió de la funció 
inspectora en l’àmbit del sòl rústic del municipi, i també la instrucció dels procediments 
sancionadors i de restitució de la legalitat urbanística 
13. Informació de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de març, abril i 
maig de 2008. 
14. Precs i preguntes. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació, si s’escau, de les actes de les sessions dels dies 8 de febrer, 7 de març i 
25 de març de 2008 
 
En acompliment d’allò que disposa l’article 97.2 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, 
municipal i de règim local de les Illes Balears, i l’article 91.1 del Reglament 
d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial 
decret 2568/1986, de 28 de novembre, el Sr. Batle demana als membres de la corporació 
si algú té alguna observació a fer sobre les actes de les sessions dels dies 8 de febrer, 7 
de març i de 25 de març de 2008, de les quals se n’han expedit, prèviament, còpies de 
l’esborrany a cada regidor per al seu coneixement, rectificació d’errades o possible 
formulació d’al·legacions, si n’és el cas. 
  
No havent-hi intervencions, els reunits acorden, per assentiment unànime, sent tretze el 
nombre legal de membres del consistori i dotze els assistents, aprovar les actes de les 
sessions dels dies abans esmentats. 
 
 
2. Aprovació, si s’escau, de la proposta de l’inici de l’expedient per concedir a 
Antoni Gili Ferrer el Talaiot d’Or 
 
La regidora de Cultura, Patrimoni i Festes, Sra. Ginard, exposa que, d’acord amb el 
Reglament de protocol, honors, distincions i cerimonial de l’Ajuntament d’Artà, es 
proposa iniciar l’expedient per concedir del Talaiot d’Or a Antoni Gili Ferrer, per la 
tasca d’investigació històrica i en favor de la cultura popular que ha desenvolupat al 
llarg de la seva vida. 



 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, manifesta la seva conformitat. Diu que Antoni Gili 
Ferrer és un gran estudiós de la història del municipi, que va recuperant poc a poc. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que està plenament a favor i considera molt 
merescuda aquesta distinció. 
 
El portaveu d’EV/ERC, Sr. Caldentey, també manifesta la seva conformitat i dóna 
l’enhorabona a la regidora per l’inici de l’expedient. 
 
Els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Iniciar l’expedient per concedir a Antoni Gili Ferrer el Talaiot d’Or. 
 
2. Trametre aquest acord a la persona interessada. 
 
 
3. Aprovació, si s’escau, de la Normativa del Fòrum de Participació Ciutadana de 
la Colònia de Sant Pere 
 
La regidora de Desenvolupament Rural, Comerç, Participació Ciutadana i Medi 
Ambient, Sra. Massanet, explica que avui es du a votació el nou reglament que regirà el 
Fòrum de Participació Ciutadana de la Colònia de Sant Pere. Aquest Equip de Govern 
aposta per la democràcia participativa i així ho demostra duent a ple l’aprovació d’un 
reglament que permetrà als coloniers i colonieres decidir amb què s’ha destinar la 
quantitat de 60.000 € prevista en els pressupostos municipals. Es tracta d’un reglament 
assenyat, àgil i transparent, que té el vistiplau de l’assemblea de la Colònia de Sant 
Pere. S’han reduït el nombre de reunions (d’aquí l’agilitat) i s’han llevat els partits 
polítics de la CPPC, la qual cosa assegura la transparència i la no politització del Fòrum. 
S’han agafat les coses bones de l’antiga experiència i s’ha après dels errors del passat, 
però el que és més important és que avui el Fòrum torna a créixer des de l’aturada 
d’aquest. I ho fa defensant els drets dels coloniers, amb una aposta decidida per la 
participació ciutadana. 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, manifesta la seva conformitat. Diu que també varen 
votar a favor de la normativa anterior, a pesar que varen manifestar les seves reserves en 
relació a la participació dels partits polítics; com després es va ressenyar en l’informe 
emès pel tècnic de la UIB. Diu que encoratgen els membres de l’Equip de Govern a 
invertir la quantitat pressupostada destinada al Fòrum de Participació de la Colònia de 
Sant Pere. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, manifesta els seus dubtes pel que fa al funcionament del 
Fòrum amb la supressió del nombre de reunions. Per això, s’abstendran en la votació. 
 
El portaveu d’EV/ERC, Sr. Caldentey, felicita l’Equip de Govern. No obstant això, 
considera que no s’aposta per la participació ciutadana, ja que es tracta de l’Equip de 
Govern que va suspendre la normativa anterior. Diu que no està d’acord amb la 
reducció de les assemblees i en la no-participació dels partits polítics. No està d’acord 
amb què no s’hagi augmentat la dotació pressupostària destinada al Fòrum de 
Participació Ciutadana. Per tot això, diu que hi votarà en contra. 



 
Els reunits acorden, per 9 vots a favor (UM i PSOE), 1 vot en contra (EV/ERC) i 2 
abstencions (PP): 
 
1. Aprovar inicialment la Normativa del Fòrum de Participació Ciutadana de la Colònia 
de Sant Pere. 
 
2. Exposar-la a informació pública i a audiència a les persones interessades durant un 
termini de trenta dies, perquè puguin presentar reclamacions i suggeriments, que, en el 
seu cas, ha de resoldre la corporació.  
 
3. Posar-la a audiència prèvia a les associacions veïnals i de defensa de les persones 
consumidores i usuàries inscrites en el registre municipal d’associacions veïnals, les 
finalitats de les quals guardin relació directa amb l’objecte d’aquest reglament. 
 
4. Aquesta aprovació inicial esdevindrà definitiva, de forma automàtica, sense necessitat 
d’un nou acord exprés si, transcorregut el termini d’exposició esmentat, no s’hi 
interposen reclamacions o suggeriments. 
 
5. Aquesta Normativa entrarà en vigor una vegada que s’hagi publicat completament el 
seu text en el BOIB i que hagi transcorregut el termini que preveu l’article 103 de la 
Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de règim local de les Illes Balears, en 
relació a l’article 113 d’aquesta Llei. 
 
 
4.  Aprovació, si s’escau, de l’adhesió al Conveni marc d’oficines integrades 
d’atenció al ciutadà 
 
El regidor d’Interior, Turisme, Policia Local, Ràdio i Telecomunicacions, Sr. Gili, 
explica que el conveni marc té per objecte acordar la col·laboració entre l’Administració 
general de l’Estat i l’Administració de la comunitat autònoma de les Illes Balears per 
desenvolupar les actuacions precises per establir progressivament una xarxa d’espais 
comuns d’atenció a la ciutadania que permeti la prestació de serveis integrats 
d’informació, orientació, atenció i tramitació sobre determinats aspectes de l’activitat 
administrativa, coordinant per a aquest fi l’exercici de les competències de les 
administracions intervinents, com ara les signants d’aquest conveni i les entitats locals 
que s’hi adhereixin. 
 
Afegeix que el conveni marc permet l’adhesió de les entitats locals de l’àmbit territorial 
de la comunitat autònoma de les Illes Balears. Inicialment, les entitats locals que 
s’adhereixin al conveni marc es comprometen a prestar un primer nivell de serveis 
corresponent al de les oficines de contacte, és a dir, a la recepció, registre i remissió de 
les sol·licituds, escrits i comunicacions que dirigeixi el ciutadà a l’Administració 
pública. En una segona fase, la Comissió de Seguiment i Avaluació del conveni, i 
sempre a voluntat de les entitats locals, podrà determinar l’adscripció i la classificació 
de les oficines de contacte adherides al primer nivell en oficines d’informació, en les 
quals es prestaran, a més dels serveis anteriors, els corresponents a un nivell més 
avançat, consistents a oferir una atenció i una orientació personalitzades sobre els 
serveis públics de les administracions intervinents. 
 



El Sr. Gili explica que aquest conveni marc no preveu l’existència de despeses que 
requereixin l’establiment d’un sistema de finançament propi. Referent a això, les 
entitats locals adherides assumiran amb els seus propis mitjans les accions a emprendre 
en acompliment de les obligacions d’adhesió, i qualsevol necessitat de finançament 
conjunt que pogués sorgir serà, si escau, objecte d’acord i formalització en un nou 
conveni específic. 
 
Les entitats locals que s’adhereixin al conveni marc es comprometen a: 
 
- Configurar els seus registres com a oficines de contacte, que admetin la presentació de 
qualsevol sol·licitud, escrit o comunicació dirigits als òrgans de l’Administració general 
de l’Estat i de l’Administració de la comunitat autònoma de les Illes Balears o a les 
entitats de dret públic vinculades o depenents d’aquelles, amb independència de la seva 
localització territorial. 
 
- Deixar constància en els seus registres de l’entrada d’aquestes sol·licituds, escrits i 
comunicacions, amb indicació en els seus assentaments del nombre, l’epígraf expressiu 
de la seva naturalesa, la data d’entrada, la data i l’hora de la presentació, la persona 
interessada o òrgan administratiu remitent, la persona o l’òrgan administratiu al qual es 
dirigeix, així com una referència al contingut de l’escrit o comunicació que es registra. 
 
- Remetre immediatament els documents, una vegada registrats, i en tot cas dins dels 
tres dies següents al de la seva recepció, directament als òrgans o entitats destinataris 
d’aquests. Aquesta remissió s’efectuarà pels mitjans més apropiats perquè la seva 
recepció es produeixi al més aviat possible, amb especial utilització de mitjans 
informàtics i telemàtics en els supòsits que sigui possible. 
 
Finalment, el regidor esmentat explica que el període de vigència del Conveni 
finalitzarà el 31 de desembre de l’any 2014, que podrà prorrogar-se per acord exprés 
dels intervinents adoptat abans de la fi de la seva vigència per períodes de quatre anys. 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, manifesta la conformitat del seu partit. Diu que suposa 
millorar l’eficàcia de l’Administració en relació als ciutadans. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, i el portaveu d’EV/ERC, Sr. Caldentey, manifesten la 
seva conformitat. 
 
Els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Sol·licitar l’adhesió al Conveni marc de 17 de desembre de 2007, publicat en el 
Butlletí Oficial de l’Estat, núm. 25, de 29 de gener, i en el Butlletí Oficial de les Illes 
Balears, núm. 6, de 12 de gener, subscrit entre l’Administració general de l’Estat i la 
comunitat autònoma de les Illes Balears, per implantar una xarxa d’oficines integrades 
d’atenció ciutadana en l’àmbit territorial de les Illes Balears.  
 
2. Trametre aquest acord a la Direcció General de Qualitat de Serveis de la Conselleria 
de Presidència del Govern de les Illes Balears. 
 
 



5. Ratificació, si s’escau, del Decret de Batlia de 14 d’abril de 2008, relatiu a la 
signatura de l’escriptura pública de transmissió dels terrenys de Cala Veya, SA 
 
El batle llegeix el Decret de Batlia de 14 d’abril de 2008, relatiu a la signatura de 
l’escriptura pública de transmissió dels terrenys de Cala Veya, SA, que, copiat 
literalment, diu: 
 
“Vist que el Ple de l’Ajuntament, a la sessió de 20 de març de 1992, aprovà el conveni 
de cessió de terrenys entre Cala Veya, SA, i l’Ajuntament d’Artà. 

 
Vist que la Sala Tercera del Tribunal Suprem, el dia 28 de novembre de 2007, dictà 
sentència ferma i definitiva, en la qual confirmà íntegrament la sentència dictada per la 
Sala Contenciosa Administrativa del Tribunal Superior de Justícia de Balears, de data 
14-07-2003, segons la qual es va declarar resolt el conveni de cessió de terrenys signat 
entre Cala Veya, SA, i l’Ajuntament d’Artà; i va reconèixer el dret de Cala Veya, SA, a 
què per part de l’Ajuntament se li restituís en la propietat i la possessió de la finca 
cedida. 

 
En virtut de les atribucions que em confereix la legislació vigent en matèria de règim 
local, i més concretament l’article 21 de la Llei 11/1999, que modifica la Llei 7/1985, 
reguladora de les bases de règim local,  

 
RESOLC: 

 
1. La signatura de l’escriptura pública de transmissió de l’expressada finca a favor de 
l’entitat Cala Veya, SA, en acompliment  de les sentències esmentades. 
 
2. Trametre aquest Decret a la notaria d’Artà.” 

 
Els reunits acorden, per 10 vots a favor (UM, PSOE, PP i EV/ERC) i 2 abstencions 
(UIA): 
 
1. Ratificar el Decret de Batlia de 14 d’abril de 2008, relatiu a la signatura de 
l’escriptura pública de transmissió dels terrenys de Cala Veya, SA. 
 
2. Trametre aquest acord a Cala Veya, SA, i a la notaria d’Artà. 

 
 

6. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada per Els Verds—Esquerra d’Artà, 
relativa a la declaració institucional sobre la unitat de la llengua catalana i de 
rebuig de les iniciatives dirigides a la seva fragmentació 
  
El portaveu d’EV/ERC, Sr. Caldentey, llegeix la moció que, copiada literalment, diu: 
 
“Exposició de motius: 
 
Atès que ha ressorgit el debat, que respon a motius polítics i no científics, sobre la 
llengua, en el sentit de posar en dubte la unitat de la llengua catalana en els territoris on 
es parla, això és, Catalunya, País Valencià, Illes Balears i altres. 
 



Atès que hi ha una proposta, incoherent i inconsistent, de canviar el nom de la llengua 
que es parla a les illes, per donar-li el nom de llengua balear. 
 
Atès que aquest debat, que ja fa temps està superat, a tengut molt de ressò en els mitjans 
de comunicació i que no és un tema menor, sinó que atempta contra el normal 
desenvolupament de la nostra llengua, i t crear confusió i animadversions 
desintegradores i inútils. 
 
Atès que en aquest tema no hi ha d’haver ambigüitats: o s’està a favor de la veritat 
científica, és a dir a favor de la unitat de la llengua catalana, o s’està amb la mentida 
interessada, amb la manipulació política de la llengua i s’intenta la fragmentació que 
dificultaria la normalització de la nostra  llengua.  
 
Atès que desgraciadament encara és necessari fer declaracions públiques en defensa de 
la nostra llengua, tot i que sapiguem que és qüestió sense discussió possible. 
 
Per tot això, es proposa al Ple de l’Ajuntament d’Artà l’adopció del següent 
 
Acord: 
 
Reafirmar, per part de l’Ajuntament d’Artà, que la llengua pròpia de les Illes Balears és 
la llengua catalana i que es declara fermament defensor de la unitat de la llengua 
catalana en tot el territori on es parla i rebutja les iniciatives de fragmentació que 
obstaculitzen la normalització i la supervivència de la nostra llengua, que és part 
important de la nostra identitat com a poble.” 
 
El batle i la portaveu d’UIA, Sra. Tous, manifesten la seva conformitat amb la moció. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, opina que en el carrer no existeix el debat al qual 
al·ludeix la moció. Opina que utilitzen aquest debat per tenir protagonisme polític. Per 
tot això, s’abstendran en la votació. 
 
Els reunits acorden, per 10 vots a favor (UM, PSOE, UIA i EV/ERC) i 2 abstencions 
(PP), reafirmar, per part de l’Ajuntament d’Artà, que la llengua pròpia de les Illes 
Balears és la llengua catalana i que es declara fermament defensor de la unitat de la 
llengua catalana en tot el territori on es parla i rebutja les iniciatives de fragmentació 
que obstaculitzen la normalització i la supervivència de la nostra llengua, que és part 
important de la nostra identitat com a poble. 
 
 
7. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada pel regidor d’Els Verds—
Esquerra d’Artà relativa a instar les administracions competents a l’adopció 
urgent de mesures dirigides a la millora del servei de transport escolar, a l’estricta 
aplicació de la normativa vigent, a la garantia de la seguretat dels menors i a 
l’ampliació del servei gratuït de transport escolar als alumnes menors d’edat que 
cursen estudis no obligatoris però no universitaris, i l’Equip de Govern municipal 
a adoptar provisionalment les mesures necessàries mentre les administracions no 
se’n facin càrrec 
 
El portaveu d’EV/ERC, Sr. Caldentey, llegeix la moció presentada que, copiada 



literalment, diu: 
 
“Exposició de motius: 
 
1. Atès que l’article 41.3 de la Llei orgànica 10/2002, de 23 de desembre, de qualitat de 
l’educació, disposa que, excepcionalment, en els casos en què, per garantir la qualitat de 
l’ensenyament, els alumnes d’ensenyament obligatori hagin d’estar escolaritzats en un 
municipi pròxim al de la seva residència o a una distància que el justifiqui d’acord amb 
la normativa a aquest efecte, les administracions educatives prestaran de forma gratuïta 
els serveis escolars de transport, menjador i, si és el cas, internat. 
 
2. Atès que Mitjançant Reial decret 1876/1997, de 12 de desembre, es traspassaren les 
funcions i serveis de l’Administració de l’Estat a la comunitat autònoma de les Illes 
Balears en matèria d’ensenyament no universitari. 
 
3. Atesa l’Ordre del conseller d'Educació i Cultura de 21 de juliol de 2005, per la qual es 
regula el transport escolar en els centres docents públics de la comunitat autònoma de 
les Illes Balears (publicada al BOIB núm. 112, de 28 de juliol de 2005). 
 
4. Atès que aquesta Ordre especifica que “El seguiment habitual del funcionament de les 
rutes de transport escolar correspon als directors dels centres educatius, que han 
d’informar puntualment sobre qualsevol incidència que es produeixi en la prestació del 
servei” (art. 4.7); així mateix, que “Dins l’àmbit de les seves competències, les 
conselleries competents en matèria d’educació i de transport han de vetllar pel 
compliment de les normes previstes en aquesta Ordre i la resta de normes aplicables en 
matèria de transport escolar i, a aquest efecte, han de realitzar les inspeccions 
necessàries amb l’objectiu de garantir la prestació del servei de transport escolar en les 
millors condicions de seguretat”, i que “Els centres docents i els serveis 
corresponents de la conselleria competent en matèria d’educació han de vetllar per a 
què les empreses adjudicatàries de rutes de transport escolar compleixin la normativa 
vigent, així com les condicions recollides als plecs de clàusules administratives 
particulars i de prescripcions tècniques per les quals s’han de regir els contractes 
corresponents” (arts. 7.1 i 7.2). 
 
5. Atès que amb aquesta norma es va constituir, fins i tot, una “Comissió de Seguiment 
del Transport Escolar, [...] amb la funció de controlar el funcionament del servei de 
transport escolar i elevar propostes a la Conselleria per a la millora d’aquest i la solució 
de conflictes”. 
 
6. Atès que a l’article 6 (apartats 1 i 2) es diu que “És obligatòria la presència de, com a 
mínim, una persona major d’edat distinta del conductor que faci les funcions 
d’acompanyant en els casos prevists a l’article 8 del Reial decret 443/2001, de 27 
d’abril, sobre condicions de seguretat en el transport escolar i de menors”, i que les 
funcions d’aquesta persona són: “[...les que] li assigna la normativa vigent i 
especialment les següents: a) La vigilància de l’alumnat durant el trajecte; b) El control 
de la pujada i la baixada de l'alumnat a les parades establertes, així com la recollida i 
acompanyament dels alumnes des de i fins a l’interior del recinte escolar; c) Assegurar 
el compliment de les normes d’ús i utilització del vehicle per part de l’alumnat; d) 
L’atenció especial i urgent a l’alumnat en cas d’accident escolar durant la prestació del 
servei; e) Conèixer els mecanismes de seguretat del vehicle i utilitzar-los quan sigui 



necessari per a la seguretat dels alumnes; f) Col·laborar amb els directors dels centres en 
el control i la presa de dades que puguin millorar el servei de transport escolar”.  
 
7. Atès que, respecte de la implantació de l’acompanyant, diu que aquesta “pot ésser 
progressiva i, d’acord amb la disposició transitòria tercera del Reial decret 443/2001, de 
27 d’abril, sobre condicions de seguretat en el transport escolar i de menors, la 
conselleria competent en matèria d’educació ha de garantir la implantació total 
d’acompanyants en els transports a què es refereix la lletra d) de l’apartat 1 de l’article 
vuitè del citat Reial decret abans del curs acadèmic 2007/2008”. 
 
8. Atès el que diu el Reial decret 43/2001, de 27 d’abril, sobre condicions de seguretat 
al transport escolar i de menors (article 8): “En els casos en què [...] resulti obligatòria la 
presència d’un acompanyant, no es podrà realitzar el transport sense que aquest es trobi 
al vehicle [...]. [...] La reiteració d’aquesta circumstància podrà ésser considerada com 
un incompliment del contracte. El transportista serà responsable de l’acompliment 
d’aquesta obligació [...].” 
 
9. Atès que, en el cas de les rutes que connecten el municipi de Sant Llorenç i la 
Colònia de Sant Pere amb l’IES Llorenç Garcias i Font, la implantació dels 
acompanyants es va produir finalment el passat mes de febrer, amb cinc mesos de 
retard. 
 
10. Atès que, des de l’inici de l’aplicació d’aquest servei d’acompanyament, fonamental 
per a l’increment de les garanties de seguretat dels menors d’edat, s’han donat múltiples 
i perllongats casos d’absència del preceptiu acompanyant, fets que, segons la Llei 
16/1987, de 30 de juliol, sobre ordenació dels transports terrestres (article 143.1.h), són 
constitutius d’infracció molt greu i comporten multes de 3.301 a 4.600 euros. 
 
11. Atès que la normativa vigent no obliga, ni tan sols valora especialment a l’hora 
d’adjudicar la concessió per a l’execució del transport escolar, que tots els seients de 
tots els vehicles amb què s’ofereix el servei estiguin dotats de cinturó de seguretat. 
 
12. Atès que la normativa vigent exclou del gaudi del servei gratuït de transport escolar 
als menors d’edat que ja no assisteixen a cursos d’ensenyament obligatori, i que aquest 
consistori considera necessari i oportú incloure a la normativa aquest sector de població 
com a mesura complementària per a facilitar l’accés a l’educació i contra 
l’abandonament escolar. 

 
Per tot això, es proposa al Ple de l’Ajuntament d’Artà l’adopció del següent  
 
Acord: 
         
1. Instar les conselleries d’Educació i Cultura i de Mobilitat i Territori, així com la 
Comissió de Seguiment del Transport Escolar i la Direcció de l’IES d’Artà, a prendre 
les mesures necessàries tant per evitar que es repeteixi aquesta lamentable i perillosa 
situació, com per millorar la coordinació en el seguiment del servei, com per determinar 
quines han estat les causes de les deficiències en el servei i les responsabilitats que se’n 
podrien derivar. 
 
2. Instar l’Equip de Govern de l’Ajuntament d’Artà a implantar controls exhaustius, per 



part de la Policia Local d’Artà —en coordinació amb la Policia Local de Sant Llorenç, 
per a les rutes que connecten els nuclis urbans del municipi de Sant Llorenç i l’IES 
d’Artà—, del vehicles amb què es dóna aquest transport escolar per carretera, com a 
mesura complementària a les previstes per la normativa relativa a transport escolar pel 
que fa a la correcta aplicació de la mateixa. 
 
3. Instar la Conselleria d’Educació i Cultura a garantir el transport escolar gratuït a 
aquells alumnes menors d’edat que tenen el seu lloc de residència a un nucli urbà distint 
d’aquell on s’ofereixen estudis de batxiller o mòduls professionals, com a mínim dins 
d’un mateix municipi. 
 
4. Instar l’Equip de Govern de l’Ajuntament d’Artà a garantir, en endavant, aquest 
servei als menors esmentats al punt anterior, assumint pressupostàriament les despeses 
necessàries. 
 
5. Instar les conselleries d’Educació i Cultura i de Mobilitat i Territori a prendre les 
mesures que calgui per a dotar, el més ràpidament possible, tots els vehicles dedicats al 
transport escolar amb cinturons de seguretat. 
 
6. Trametre aquest acord a les direccions dels centres educatius artanencs de primària 
Na Caragol i de secundària Llorenç Garcias i Font, a les conselleries d’Educació i 
Cultura i de Mobilitat i Territori, a la Comissió de Seguiment del Transport Escolar, al 
Parlament de les Illes Balears, a tots els grups polítics que hi tenen representació i als 
ajuntaments dels municipis veïnats.” 
 
El batle diu que l’Equip de Govern no està d’acord amb el punt 4t de la part dispositiva. 
Diu que, si el retira, votaran a favor de la moció; però que, en cas contrari, votaran en 
contra. 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, diu que s’abstendran en la votació. Diu que no veuen la 
moció suficientment clara. En relació al 3r punt, no saben si el pot fer legalment la 
Conselleria. No obstant això, diu que tenen clar que hi ha queixes en relació al transport 
escolar; per això, insten l’Equip de Govern a traslladar a la Direcció General de 
Mobilitat les queixes que es presentin sobre aquest tema. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, manifesta la seva conformitat, i diu que també està a 
favor de retirar el punt esmentat per l’Equip de Govern. 
 
El portaveu d’EV/ERC, Sr. Caldentey, diu que considera de petita importància retirar el 
punt 4t de la part dispositiva. Diu que el pot incloure com a prec.  
 
A continuació, es retira el punt 4t de la part dispositiva de la moció i els reunits acorden, 
per 10 vots a favor (UM, PSOE, PP i EV/ERC) i 2 abstencions (UIA): 
 
1. Instar les conselleries d’Educació i Cultura i de Mobilitat i Territori, així com la 
Comissió de Seguiment del Transport Escolar i la Direcció de l’IES d’Artà, a prendre 
les mesures necessàries tant per evitar que es repeteixi aquesta lamentable i perillosa 
situació, com per millorar la coordinació en el seguiment del servei, com per determinar 
quines han estat les causes de les deficiències en el servei i les responsabilitats que se’n 
podrien derivar. 



 
2. Instar l’Equip de Govern de l’Ajuntament d’Artà a implantar controls exhaustius, per 
part de la Policia Local d’Artà —en coordinació amb la Policia Local de Sant Llorenç, 
per a les rutes que connecten els nuclis urbans del municipi de Sant Llorenç i l’IES 
d’Artà—, del vehicles amb què es dóna aquest transport escolar per carretera, com a 
mesura complementària a les previstes per la normativa relativa a transport escolar pel 
que fa a la correcta aplicació de la mateixa. 
 
3. Instar la Conselleria d’Educació i Cultura a garantir el transport escolar gratuït a 
aquells alumnes menors d’edat que tenen el seu lloc de residència a un nucli urbà distint 
d’aquell on s’ofereixen estudis de batxiller o mòduls professionals, com a mínim dins 
d’un mateix municipi. 
 
4. Instar les conselleries d’Educació i Cultura i de Mobilitat i Territori a prendre les 
mesures que calgui per a dotar, el més ràpidament possible, tots els vehicles dedicats al 
transport escolar amb cinturons de seguretat. 
 
5. Trametre aquest acord a les direccions dels centres educatius artanencs de primària 
Na Caragol i de secundària Llorenç Garcias i Font, a les conselleries d’Educació i 
Cultura i de Mobilitat i Territori, a la Comissió de Seguiment del Transport Escolar, al 
Parlament de les Illes Balears, a tots els grups polítics que hi tenen representació i als 
ajuntaments dels municipis veïnats. 
 
 
8. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada pel regidor d’Els Verds—
Esquerra d’Artà, relativa a la declaració institucional respecte dels drets humans i 
polítics al País Basc, de l’aposta per les vies exclusivament polítiques, 
democràtiques i dialogades, i de reivindicació de la immediata posada en llibertat 
de la batlessa d’Arrasate, Inocencia Galparsoro 
 
El portaveu d’EV/ERC, Sr. Caldentey, llegeix la moció presentada, que, copiada 
literalment, diu: 
 
“Exposició de motius: 
 
1. Atès el permanent clima de violència que es viu al País Basc des de fa dècades, amb 
conculcació dels drets humans per part d’ETA, assassinant, extorsionant, segrestant, etc. 
 
2. Atesa la insuficient voluntat política per part dels diferents governs de l’Estat 
espanyol per tal d’arribar a un final pacífic i consensuat d’aquest clima de violència, 
sense que s’hagi determinat la veritat de la majoria de les violacions i abusos contra els 
drets humans comesos al passat, incloses les denúncies per homicidis o execucions 
extrajudicials de persones que es creien membres d’ETA a mans dels il·legals Grupos 
Antiterroristas de Liberación (GAL), i la possible connivència de l’Estat, així com altres 
violacions dels drets humans, com ara tortures i maltractaments. 
 
3. Ateses, a més, les lleis i pràctiques que violen els drets humans, com ara aquelles que 
permeten l’ampliació dels terminis de detenció en règim d’incomunicació després de les 
detencions, que impedeixen un vertader accés sense demora de tots els detinguts a 
l’advocat de la seva elecció, que impedeixen el dret dels presos a acomplir les seves 



condemnes a prop de les seves famílies, i la Llei de partits que anul·la els drets polítics 
d’una part de la ciutadania, fet que comporta una vertadera vulneració de les obligacions 
internacionals de drets humans. 
 
4. Ateses les iniciatives plantejades per PSE-EE i PNB a distints ajuntaments del País 
Basc, conegudes com a “mocions ètiques”, que deriven en un maniqueu “amb nosaltres 
en tot o amb ETA en tot”, allunyant la política municipal, les propostes municipalistes 
de govern dels diferents grups, d’allò decidit pels ciutadans en eleccions municipals. 
 
5. Atès que les denominades mocions ètiques, en exigir dimissions dels equips de 
govern,  conclouen en una proposta de restricció dels drets civils i polítics com és el dret 
de tots els regidors electes a conformar governs 
 
6. Atès l’immediat i sobtat empresonament de la batlessa d’Arrasate, Inocencia 
Galparsoro, ordenat per l’Audiència Nacional, pocs dies després del fracàs de 
l’esmentada “moció ètica” al Ple d’aquell ajuntament, no estant aquesta representant 
municipal prèviament imputada en cap dels macroprocessos iniciats contra diferents 
formacions basques representants de l’esquerra abertzale. 
 
7. Atès el que aquesta actuació del Poder Judicial, d’acord amb la Fiscalia, té de 
gravíssim atac a l’autonomia municipal. 
 
8. Atès que el que aquests atacs a les llibertats polítiques i a l’autonomia municipal 
suposen un atac a les llibertats polítiques i a l’autonomia municipal, també, de tots els 
ciutadans de l’Estat espanyol, que podem veure restringides les nostres llibertats en 
funció de la discrecionalitat de l’Estat. 
 
9. Atès que la lluita contra el terrorisme i la negació de les llibertats i els drets humans 
que el terrorisme suposa, de cap manera es pot acceptar que es desenvolupi al preu 
d’una limitació dels drets i llibertats públiques, sinó ben bé al contrari, preservant i 
augmentant els drets i llibertats de tota la ciutadania i millorant la qualitat democràtica 
del sistema polític. 

 
Per tot això, es proposa al Ple de l’Ajuntament d’Artà l’adopció dels següents 
 
Acords: 
 
1. L’Ajuntament d’Artà acorda que els representants i càrrecs municipals d’aquest 
Ajuntament han d’assumir un compromís inequívoc i conseqüent respecte dels següents 
principis: 
 

1. El respecte de la dignitat humana com a fonament dels drets i llibertats que 
d’ella se’n deriven i, especialment, el dret a la vida. 
2. La defensa de tots els drets humans de totes les persones i el rebuig a 
qualsevol vulneració d’aquests. 
3. El reconeixement i garantia del pluralisme polític, social, ideològic i 
d’identitat. 
4. L’aposta per les vies exclusivament polítiques, democràtiques i dialogades; i, 
en conseqüència, l’oposició a l’ús de la violència o a la seva amenaça per a 
alterar els processos polítics. 



 
2. L’Ajuntament d’Artà, a la llum d’aquests principis, acorda declarar que són moltes 
les vulneracions dels drets humans que se succeeixen a conseqüència del conflicte basc, 
tant per un costat com per l’altre. Són inacceptables l’acció terrorista d’ETA, els seus 
atemptats mortals, les amenaces, les extorsions, les tortures i qualsevol altra pràctica 
que vulneri els drets humans. És inacceptable, així mateix, la conculcació dels drets 
polítics d’una bona part de la ciutadania basca a través de la Llei de partits.  
 
3. L’Ajuntament d’Artà mostra el seu desacord amb la decisió de l’Audiència 
Nacional, Baltasar Garzón, d’enviar a presó Inocencia Galparsoro, així com 
l’impuls que aquesta decisió judicial ha rebut de la Fiscalia, en una significativa 
consecució per la via judicial del que no es va poder fer per la via política municipal. 
L’Ajuntament d’Artà demana, en conseqüència, l’immediat alliberament 
d’aquesta representant municipal. 
 
4. L’Ajuntament d’Artà reprova l’actitud dels representants municipals que no 
subscriguin els punts anteriors. Tots els representants municipals, en la mesura que 
han de donar servei a una ciutadania cada vegada més diversa, han de reconèixer la 
pluralitat  política, social, ideològica i d’identitat, així com  l’autonomia municipal. Tots 
han de garantir tots els drets de tota la ciutadania: els drets humans i els drets polítics 
com a part indissociable dels drets humans.”   
 
El batle llegeix la seva intervenció que, copiada literalment, diu: 
 
“En primer lloc, Guillem, et demanam que retiris aquesta moció.  
 
I ho faig per un únic motiu: aquesta batlessa que tu avui defenses NO va condemnar els 
morts d’ETA. I tu la defenses, i vols que surti de la presó... Tu dus al Ple d’aquest 
ajuntament la defensa d’una persona que, amb sang freda, està d’acord en què la gent 
mori (a, almanco, no diu el contrari) just pel fet de no pensar com ella o els seus (els 
teus???)... O el que és pitjor, no condemna quan mor algú que simplement passava per 
allà quan va explotar un cotxe..., o que ha de mirar els baixos del seu vehicle abans de 
partir de ca seva... 
 
Per tot això, i pel fet que, com a batle, em preocupa molt que un membre d’aquest 
consistori, que democràticament em toca presidir, pugui estar a favor, malgrat sigui 
defensant la llibertat d’algú que no condemna una mort, hagi estat capaç de dur aquesta 
moció al poble d’Artà. Et deman que la retiris. 
 
I si no la retires, evidentment i per tots aquells homes i dones que avui ja no ho poden 
contar, aquest Equip de Govern votarà en contra d’aquesta moció.” 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, diu que estan en contra de la moció. Aquesta moció es 
va presentar abans del darrer atemptat, en què va morir un guàrdia civil. Exposa que no 
volen dir que no estiguin d’acord amb els principis de la moció, però no estan d’acord 
amb la moció. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que votaran en contra de la moció. A més, diu que li 
costa trobar les paraules per contestar aquesta moció. 
 



A continuació, se sotmet a votació la moció, la qual, per 1 vot a favor (EV/ERC) i 11 
vots en contra (UM, PSOE, UIA i PP), no resulta aprovada per manca de quòrum en la 
votació. 
 
 
9. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada per Unió Independents d’Artà 
sobre la línia d’alta tensió 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, llegeix la moció presentada, que, copiada literalment, 
diu: 
 
“Exposició de motius: 
 
1. Atès que GESA, una empresa amb una posició dominant a les Illes en el sector 
energètic, té els permisos pertinents per fer una nova línia d’alta tensió que vagi de la 
subestació d’Artà a la de Capdepera i per reconvertir-ne l’actual, de 15 KV, en una de 
66 KV. 
 
2. Atès que GESA ha demostrat la seva “sensibilitat” envers els ciutadans d’Artà en 
renunciar a fer la nova línia. 
 
3. Atès que hi va haver una reunió al Teatre d’Artà, on hi varen ser presents el batle, 
Rafel Gili, la directora general d’Energia, Marilena Tugores, acompanyada d’un dels 
tècnics de la Conselleria, i un representant de GESA per explicar la “bona nova” de 
renúncia de la nova línia. 
 
4. Atès que els ciutadans assistents, afectats per la reconversió de la línia, no en 
quedaren gens satisfets i, fins i tot, es varen sentir amenaçats dient que “ens han dit que, 
si no feim bonda, GESA farà les dues línies”. 
 
5. Atès que la postura de l’Ajuntament no va quedar gens clara a la reunió. 
 
6. Atès que els ciutadans afectats reclamaven el soterrament de la línia d’alta tensió. 
 
7. Atès que la Conselleria de Medi Ambient ha anunciat que vol ampliar el Parc Natural 
de la Península de Llevant. 
 
8. Atès que la zona per on passa aquesta línia que es reconverteix i les finques que en 
fan part podrien ser susceptibles d’incloure’s en el Parc pels seus elements d’especial 
interès, ja que hi ha presència de zones humides importants. 
 
9. Atès que l’Ajuntament d’Artà sempre, fins ara, s’havia mostrat favorable al 
soterrament de les línies d’alta tensió. 
 
Per tot això, presentam les següents propostes de  
 
RESOLUCIÓ 

 
1. L’Ajuntament d’Artà instarà GESA a fer un estudi sobre la viabilitat del soterrament 
de la línia d’alta tensió entre Artà i Capdepera. 



2. L’Ajuntament d’Artà es compromet a fer totes les passes necessàries per tal 
d’afavorir el soterrament de les línies d’alta tensió. 
 
3. Trametre aquesta moció a Francesca Vives, consellera de Comerç, Indústria i 
Energia, i a GESA.” 
 
El batle diu que l’Equip de Govern està d’acord amb la moció i, en relació al punt segon 
de la part dispositiva, diu que també hi estan d’acord, sempre que no suposi cap despesa 
per a l’Ajuntament. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, també està d’acord amb la moció i demana que, una 
vegada aprovada, segueixi el seu curs. 
 
El portaveu d’EV/ERC, Sr. Caldentey, també manifesta la seva conformitat. 
 
Els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Instar GESA a fer un estudi sobre la viabilitat del soterrament de la línia d’alta tensió 
entre Artà i Capdepera. 
 
2. Comprometre’s a fer totes les passes necessàries per tal d’afavorir el soterrament de 
les línies d’alta tensió. 
 
3. Trametre aquesta moció a Francesca Vives, consellera de Comerç, Indústria i 
Energia, i a GESA. 
 
 
10. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada per Unió Independents d’Artà 
sobre l’adhesió a la futura agència d’urbanisme de Mallorca 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, llegeix la moció que, copiada literalment, diu: 
 
“Exposició de motius: 
 

1. Atès que la consellera executiva de Territori del Consell de Mallorca, Maria Lluïsa 
Dubon, ha manifestat la seva intenció de crear una agència de protecció de la legalitat 
urbanística de Mallorca, “un ens públic que abastaria les competències en la matèria que 
té el Consell i els ajuntaments que decideixin adherir-s’hi”, segons paraules de la pròpia 
conselleria a Diario de Mallorca. 
 
2. Atès que la consellera ha defensat la instauració d’aquesta nova figura i no un 
consorci perquè serà “més operativa i eficaç, i no incorrerà en una duplicitat de 
funcions”. 
 
3. Atès que aquesta agència seria un òrgan independent dins el Consell “amb 
personalitat jurídica, pressupost i plantilla propis i capacitat per ordenar demolicions”, 
segons un dels tècnics de la institució insular que va presentar-ne un primer projecte. 
 
4. Atès que la consellera coneix a la perfecció el calat polític que representa la creació 
d’una agència d’aquestes característiques, l’actuació de la qual no només seria per als 



municipis de menys de cinc mil habitants (que ja han estat consultats sobre el nou 
òrgan, amb una resposta molt positiva), sinó que s’estendria també als grans municipis 
de l’illa, anant precedida d’un consens ampli. 
 
5. Atès que l’Ajuntament d’Artà, en tant la seva gran superfície i els pocs recursos 
econòmics que poc dedicar a vigilar l’urbanisme que es produeix en sòl rústic, es veu 
minvat per tal de dur a terme una activitat exhaustiva en aquest aspecte (de fet, els dos 
darrers mesos s’han cobrat 600 euros d’infraccions urbanístiques). 
 
6. Atès que el proper dia 29 de maig se celebrarà una assemblea de batles on es tractarà 
aquest tema. 
 
Per tot això, presentam les següents propostes de  
 
RESOLUCIÓ 

 
1. L’Ajuntament d’Artà manifestarà la seva voluntat d’adherir-se a la futura agència 
d’urbanisme de Mallorca en tant que reportarà uns beneficis per a tots els ciutadans del 
municipi. 
 
2. L’Ajuntament d’Artà trametrà aquesta moció a la presidenta del Consell, Francina 
Armengol, i a la consellera executiva de Territori, Maria Lluïsa Dubon.” 
 
El batle opina que és una moció prou interessant, però considera que s’ha duit a Ple amb 
massa antelació. Explica que, a l’assemblea de batles del proper dijous, els explicaran 
les feines d’aquesta agència. Diu que té moltes preguntes a fer en aquesta reunió. 
Reitera que la moció s’ha duit massa presti i diu que, si no es retira la moció, l’Equip de 
Govern hi votarà en contra. 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, diu que, si el batle es compromet a fer una junta de 
portaveus per explicar el contingut de la reunió del proper dijous, retirarà la moció. 
 
El batle diu que no té cap inconvenient en fer una junta de portaveus per explicar el 
contingut de l’assemblea de batles en relació a aquest tema. 
 
Seguidament, la portaveu d’UIA, Sra. Tous, retira la moció. 
 

 
11. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada pel regidor d’Els Verds—
Esquerra d’Artà relativa a instar el Consell de Mallorca a invertir l’import de la 
multa imposada per aquesta institució insular com a conseqüència de l’expedient 
sancionador a l’entitat UPA, SA, a la zona de litoral de la Colònia de Sant Pere 
pròxima al lloc on es va produir la infracció 
 
El portaveu d’EV/ERC, Sr. Caldentey, llegeix la moció presentada, que, copiada 
literalment, diu: 
 
“Exposició de motius: 
 
1. Atès que l’entitat UPA, SA, inicià al polígon 13, parcel·la 127, d’aquest municipi, cap 



a finals de 1998 i continuà durant el 1999, unes obres consistents en la construcció de 
88 nous bungalous fixos d’obra en una zona destinada a tendes de campanya i en la 
reforma de dues casetes de serveis, en altres dos bungalous i en una bugaderia. 
 
2. Atès que la classificació urbanística del sòl, en el moment d’executar-se les obres 
il·legals, era la del sòl rústic protegit; en concret, “zona agrícola i ramadera de secà, 
paisatge protegit” (NNSS d’Artà, aprovades definitivament l’any 1992). 
 
3. Atès que, en el moment de fer-se aquestes obres, no hi havia cap autorització 
urbanística que emparàs la construcció dels nous bungalous fixos de ciment prefabricat. 
 
4. Atès que dia 11 d’octubre de 2002, el Consell insular, segons l’acord signat pel 
conseller i president de la Comissió Insular d’Urbanisme, Antoni Pasqual Ribot, va 
decidir subrogar-se la competència sancionadora de l’expedient d’infracció urbanística 
comesa del Càmping de la Colònia de Sant Pere (polígon 13, parcel·la 127). 
 
5. Atès l’escrit de part del misser del Consell de Mallorca (signat a Palma dia 19 de 
novembre de 2007) en el Procediment ordinari 248/2005 del Jutjat Contenciós 
Administratiu núm. 2 de Palma, i de la contundència que s’hi mostra respecte del 
tarannà mostrat per l’Ajuntament d’Artà: “En el present cas, l’actitud de l’Ajuntament 
d’Artà sols pot qualificar-se de tolerància o passivitat total davant la infracció 
sancionada i moltes altres ja prescrites [...]. L’actuació de l’Ajuntament no es pot aquí 
qualificar d’ajustada a la Llei. [...] Pretendre que s’hagi de donar a l’Ajuntament una 
altra oportunitat [...], quan des de 1984 no ha mostrat mai un vertader interès [...] és 
absurd i contrari a la finalitat de l’art. 71 de la Llei de disciplina urbanística”. 
 
6. Atès que l’article 38.1.a de la Llei 10/1990, de 23 d’octubre, de disciplina urbanística, 
preveu que “l’import de les multes imposades pel consell insular corresponent com a 
conseqüència d’expedients sancionadors instruïts per ajuntaments i elevats al consell 
insular per raó de la quantia de la sanció proposada, es percebrà directament per 
l’ajuntament que hagi tramitat l’expedient, que ha de destinar-la a la conservació i a 
l’ampliació del patrimoni municipal del sòl [...]”. 
 
7. Atès que, per altra banda, aquest mateix article, al seu apartat 2, preveu que “l’import 
de les multes correspondrà al consell insular quan aquest hagi instruït l’expedient 
sancionador, per subrogació en la competència municipal”. 
 
8. Atès que, per acord de juliol de 2004 de la Comissió Insular d’Ordenació de Territori 
del Consell, es va imposar inicialment una multa 937.906 euros, que posteriorment (dia 
27 de juny de 2005) es va rebaixar a 703.430 euros perquè es va estimar parcialment el 
recurs d’alçada. 
 
9. Atès que aquest darrer acord va ser recorregut, donant lloc a l’anteriorment esmentat 
Procediment ordinari 248/2005, i que aquest procediment va rebre sentència no ferma el 
passat 30 d’abril de 2008, per la qual s’estimava parcialment el recurs interposat per 
UPA, SA, i es rebaixava la multa inicial a 510.778 euros, entenent el jutge que les obres 
es varen executar sense llicència, que no són legalitzables, i que és aplicable l’article 45 
de la Llei de disciplina urbanística. 
 
10. Atès que la zona on es varen produir les obres il·legals que han donat lloc als 



esmentats procediments sancionadors i judicials és una zona on es troben múltiples i 
valuosos valors ecològics, paisatgístics i fins i tot arqueològics. 
 
11. Atès que aquest Ajuntament ha detectat en múltiples ocasions la necessitat 
d’establir-hi mesures de protecció mediambiental, com ara la limitació de l’accés, 
circulació i estacionament de vehicles no autoritzats a tot l’espai des Canons i vorera la 
mar a tota la zona litoral compresa entre el nucli urbà de la Colònia de Sant Pere i 
Caloscamps, i la ubicació d’aparcaments regulats per donar cabuda als vehicles dels 
visitants. 
 
12. Atès que aquest ajuntament té greus limitacions pressupostàries ja que, encara que té 
una gran quantitat de costa, ha estat capaç de mantenir el seu territori relativament 
conservat, representant aquest fet, per altra banda, un valor afegit turístic i paisatgístic 
apreciat a nivell comarcal i insular. 
 
Per tot això, es proposa al Ple de l’Ajuntament d’Artà l’adopció del següent 
 
Acord: 
         
Instar el Consell de Mallorca a invertir, d’acord amb l’esperit de l’establert a l’article 
38.1.a de la Llei 10/1990, de 23 d’octubre, de disciplina urbanística, l’import de la 
multa imposada per aquesta institució insular com a conseqüència de l’expedient 
sancionador a l’entitat UPA, SA, i no obstant l’establert en l’article 38.2 de la mateixa 
llei i tots els fets que envolten la tramitació d’aquest expedient, a la zona on es va 
produir la infracció urbanística objecte de l’esmentat expedient.” 
 
El batle diu que aquesta moció s’ha presentat massa prest, ja que la sentència, encara, no 
és ferma. Diu que no considera oportú donar suport a aquesta moció. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que votarà en contra, perquè la sentència encara no 
és ferma. 
 
El portaveu d’EV/ERC, Sr. Caldentey, diu que li ha sorprès que s’hagi deixat passar una 
infracció d’aquesta envergadura. En aquest cas, la sanció no la cobrarà l’Ajuntament. 
 
A continuació, se sotmet a votació la moció, la qual, per 1 vot a favor (EV/ERC), 9 vots 
en contra (UM, PSOE i PP) i 2 abstencions (UIA), no resulta aprovada per manca de 
quòrum en la votació. 
 
 
12. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada pel regidor d’Els Verds—
Esquerra d’Artà relativa a sol·licitar al Consell de Mallorca que assumeixi la gestió 
de la funció inspectora en l’àmbit del sòl rústic del municipi, i també la instrucció 
dels procediments sancionadors i de restitució de la legalitat urbanística 
 
El portaveu d’EV/ERC, Sr. Caldentey, llegeix la moció presentada, que, copiada 
literalment, diu: 
 
“Exposició de motius: 
 



1. Atès que el passat mes de febrer es va anunciar, per part del Departament de Territori 
del Consell de Mallorca, l’impuls de mesures per aturar la indisciplina urbanística a sòl 
rústic. 
 
2. Atès que aquestes mesures consisteixen, per una banda, en l’oferta, als municipis amb 
menys de 5.000 habitants, d’un conveni per a l’encomanda de gestió dels ajuntaments al 
Consell de la funció inspectora en l’àmbit del sòl rústic del municipi, i també la 
instrucció dels procediments sancionadors i de restitució de la legalitat urbanística; i, 
per altra banda, la creació d’un organisme supramunicipal que tindrà les competències 
de control, inspecció i sanció en sòl rústic, que estarà integrat pel mateix Consell i pels 
ajuntaments que en vulguin prendre part, i tindrà personalitat jurídica pròpia. 
 
3. Atès que, per exemple, el passat dia 5 de maig de 2008, el Ple del Consell de 
Mallorca va aprovar l’acceptació de l’encomana de gestió en matèria de disciplina 
urbanística que va fer el municipi de Consell. 
 
4. Atès que el Ple del Consell de Mallorca del passat dia 3 de març va acordar, per 
unanimitat, la creació de l’organisme supramunicipal que tindrà les competències de 
control, inspecció i sanció en sòl rústic. 
 
5. Atès que, per acord de la Mesa de l’Assemblea de Batles de dia 29 d’abril de 2008, el 
proper dia 29 de maig tindrà lloc una nova sessió de l’Assemblea de Batles, i que el 
segon tema previst per a la reunió consistirà en la creació de l’esmentat ens 
supramunicipal sobre disciplina urbanística, per a la protecció de la legalitat urbanística 
en sòl rústic. 
 
6. Atès que, el passat mes de gener el Consell de Mallorca va aprovar, per unanimitat, la 
seva adhesió a la Xarxa Europea d’Ens Locals i Regionals per a l’aplicació del conveni 
europeu del paisatge.  
 
7. Atès que, el passat 11 de maig, la consellera de Territori, M. Lluïsa Dubon, va 
participar a la jornada que es va celebrar a Itàlia, sobre el conveni europeu del paisatge, 
i que hi va assenyalar, en la seva intervenció, la necessitat de treballar el paisatge amb 
profunditat a Mallorca, un paisatge que va qualificar de valuós però sotmès a múltiples 
pressions, recordant també que el paisatge a Mallorca és un dels actius principals de la 
seva economia. I que, per altra banda, Dubon va apuntar que el fet insular fa del territori 
un bé escàs i fràgil que demanda una gestió escrupolosa, i va reconèixer problemes en la 
disciplina urbanística i la necessitat de sensibilitzar per tenir un tractament integral del 
paisatge. 
 
8. Atès que, a la sessió ordinària del Ple de l’Ajuntament d’Artà de dia 27 de novembre 
de 2007, els grups municipals que conformen l’Equip de Govern es negaren a iniciar els 
tràmits d’aprovació del Catàleg de camins del terme municipal al·legant que el Servei 
d’Urbanisme “va massa carregat de feina”. 
 
9. Atès que el mes de febrer de 2007 es va demanar al Consell la subrogació de 8 
expedients paralitzats de l’any 2006.  
 
10. Atès que, aquell mateix any, es deixen paralitzats 6 expedients més. 
 



11. Atès que, només de l’any 2007, ara mateix hi ha paralitzats, també en l’estadi de 
proposta de resolució d’instància de demolició, 18 expedients. És a dir, en aquest 
moment, només en l’interval comprès entre els anys 2006-2007, consta la paralització 
de la tramitació de 32 expedients, la qual cosa significa, per altra banda, que, de tots els 
expedients de disciplina urbanística, cap ni un no ha superat l’estadi de la proposta de 
resolució d’instància de demolició per part de l’instructor. 
 
12. Atesa l’eficàcia demostrada per la Comissió d’Urbanisme del Consell de Mallorca 
en casos importants d’infraccions urbanístiques al terme municipal d’Artà, com ha 
quedat il·lustrat amb les molt recents sentències del passat 14 de març de 2008 del Jutjat 
Contenciós Administratiu núm. 3 de Palma (cas Becker) i la sentència del Jutjat 
Contenciós Administratiu núm. 2 del passat 30 d’abril de 2008 (cas Càmping). 
 
13. Atès que, per raons òbvies, seria del tot contraproduent que fos competència de les 
administracions locals la recaptació dels imposts sobre la renda i altres càrregues fiscals, 
motiu pel qual aquestes tasques les duen a terme les agències tributàries, i que, de la 
mateixa manera, i com és ben sabut, la disciplina urbanística no té una correcta 
aplicació als municipis en general i al municipi d’Artà en particular, raons per les quals 
les mesures que actualment es duen a terme per part de les administracions 
supramunicipals van dirigides en general a centralitzar aquestes tasques regulades per 
llei. 
 
Per tot això, es proposa al Ple de l’Ajuntament d’Artà l’adopció dels següents 
 
Acords: 
         
1. Sol·licitar al Departament de Territori del Consell de Mallorca, com a mesura 
excepcional i atesa la incapacitat que, al respecte, té l’Ajuntament d’Artà, la gestió de la 
funció inspectora en l’àmbit del sòl rústic del municipi, i també la instrucció dels 
procediments sancionadors i de restitució de la legalitat urbanística. 
 
2. Sol·licitar, així mateix, al Consell de Mallorca que s’activi i es doti dels recursos 
necessaris i amb la màxima urgència l’organisme supramunicipal que tindrà les 
competències de control, inspecció i sanció en sòl rústic, i que l’Ajuntament d’Artà hi 
prengui part des de l’inici del seu funcionament. 
 
3. El batle d’Artà transmetrà aquest acord als reunits amb ocasió de la sessió, el proper 
dia 29 de maig, de l’Assemblea de Batles, el segon tema previst de la qual consistirà en 
la creació de l’esmentat ens supramunicipal sobre disciplina urbanística per a la 
protecció de la legalitat urbanística en sòl rústic.” 
 
El batle diu que aquesta moció és molt semblant a la presentada i retirada per UIA. 
Opina el mateix d’aquesta moció. Per tot això, diu que l’Equip de Govern votarà en 
contra. 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, diu que s’abstendrà en la votació. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que també s’abstendrà en la votació. 
 
El portaveu d’EV/ERC, Sr. Caldentey, diu que va demanar la subrogació d’expedients 



al Consell de Mallorca. Diu que la paràlisi total de l’Equip de Govern sobre aquest 
tema, el fa pensar en actuacions jurídiques, com interposar un recurs contenciós 
administratiu contra de la inoperància de l’Ajuntament o presentar una querella criminal 
per la possible comissió d’un delicte de prevaricació. 
 
A continuació, se sotmet a votació la moció, la qual, per 1 vot a favor (EV/ERC), 7 vots 
en contra (UM i PSOE) i 4 abstencions (PP i UIA), no resulta aprovada per manca de 
quòrum en la votació. 
 
Seguidament, el portaveu d’EV/ERC, Sr. Caldentey, diu que vol presentar una moció 
per urgència, la qual es va tractar en la comissió informativa corresponent i no s’ha 
inclòs en l’ordre del dia d’aquest plenari. 
 
El batle diu que, en primer lloc, s’ha de votar la seva inclusió en l’ordre del dia i que 
s’ha de debatre, si n’és el cas. 
 
El portaveu d’EV/ERC, Sr. Caldentey diu que la moció que vol incloure en aquest 
plenari es la referent a instar el Ministeri de Cultura, el Consell de Mallorca i el Govern 
de les Illes Balears a participar del funcionament regular de la Fundació Pública Teatre 
d’Artà, a través de la seva integració com a membres vitalicis del Patronat d’aquesta 
Fundació i de la instauració d’una aportació econòmica anual. 
 
A continuació, se sotmet a votació la ratificació de la urgència i la inclusió de la moció 
en l’ordre del dia, la qual, per 5 vots a favor (EV/ERC, UIA i PP) i 7 vots en contra 
(UM i PSOE), no resulta aprovada per manca de quòrum en la votació. 
 
 
13. Informació de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de març, abril i 
maig de 2008 

 
Es dóna compte de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de març, abril i 
maig de 2008. 
 
Els reunits, per assentiment unànime, es donen per assabentats. 
 
 
14. Precs i preguntes 
 
El batle informa que UIA, PP i EV/ERC han presentat escrits de precs i preguntes. 
 
A continuació, es llegeix l’escrit de precs i preguntes presentats per UIA. 
 
INTERIOR 
 
1. L’Equip de Govern va pretendre funcionaritzar la plaça de gerent del Teatre d’Artà i 
per això va convocar unes oposicions que, ara, pretén declarar acte nul de ple dret, tal 
com va sostenir la regidora Paula Ginard a un patronat. Quines passes ha de fer 
l’Ajuntament perquè aquesta declaració sigui efectiva? 

 
Resposta: Els serveis tècnics ho estan estudiant. 



 
2. Quines passes ha fet fins a dia d’avui? 

 
Resposta: S’està estudiant el procés que s’ha de seguir. 

 
3. És cert que el batle d’Artà es va entrevistar amb Josué Guasch? 

 
Resposta: Sí. 

 
4. A quins acords varen arribar? 

 
Resposta: A cap. 

 
5. Quina és la figura legal que servirà perquè la gerent deixi el seu lloc de feina a 
l’Ajuntament de Sant Llorenç: comissió de serveis, excedència obligatòria, 
voluntària...? 

 
Resposta: Comissió de serveis. 
 
6. A la situació de despeses del pressupost de 2007, hi figura una partida de 9.559,70 € 
sota l’epígraf “altres retribucions gerent teatre”. A quines altres retribucions fa 
referència? 

 
Resposta: Retribucions complementàries, complement específic i complement de 
destinació. 

 
7. Per què el contracte del nou director artístic del Teatre és fix i indefinit? 

 
Resposta: No és competència meva, ho haurien de demanar al Patronat del Teatre. 

 
8. Per què el va gestionar la Secretaria d’aquest Ajuntament? 

 
Resposta: No el va gestionar. 

 
9. És una norma aquesta, de fix i indefinit, de l’Ajuntament, en fer un contracte? 

 
Resposta: No. 

 
10. Davant el cas insòlit en aquest Ajuntament, en què mai no hi havia hagut un regidor 
de l’Equip de Govern sense delegació, ens poden explicar com és que ara hi ha una 
regidora sense delegació? 

 
Resposta: Per raons personals. 

 
11. Serà així durant la resta de legislatura? 

 
Resposta. Tot el temps que ella ho necessiti. 

 
12. Quina és la plantilla total de policia que té l’Ajuntament d’Artà? 

 



Resposta. La publicada en el  BOIB núm. 14, de dia 29-01-2008. 
 

13. És completa? 
 

Resposta. Sí. 
 

14. Hem vist que l’Equip de Govern s’ha afeccionat a signar contractes menors amb 
persones físiques. Inclou un dels contractes l’actualització de la pàgina web de 
l’Ajuntament? 

 
Resposta. Entre d’altres casos. 

 
15. Com és que no està actualitzada la pàgina web?  

 
Resposta. El que no està és renovada, però sí actualitzada. 
 
EDUCACIÓ 
 
1. S’afegirà l’Equip de Govern a la proposta del Govern de les Illes Balears que hi hagi 
policia tutor a tots els municipis? 

 
Resposta: S’estudiarà la proposta. 

 
2. Per què es va desaprofitar la convocatòria del mes de novembre de la Conselleria 
d’Interior de formació de policia tutor? 

 
Resposta: Perquè no està clar que es creï. 

 
3. Des de quan els demana l’IES Llorenç Garcias i Font que creïn la figura del policia 
tutor? 

 
Resposta: Segons tenc entès, des de fa molts d’anys, 6 o 7. 

 
4. Quines han estat les raons que els han donat perquè no es creï? 

 
Resposta. Sobretot, perquè no consideram com a millor figura la del policia tutor; 
opinam que seria millor un educador social, com a altres comunitats. 

  
5. El Consell de Govern de les Illes Balears ha aprovat l’ampliació de Na Caragol. Ha 
realitzat l’Equip de Govern de la Sala la modificació de crèdit per tal de començar les 
obres? 

 
Resposta: No. 

 
6. De quines partides pensen treure els 900.000 euros que ha d’aportar l’Ajuntament? 

 
Resposta: S’està estudiant de quines partides concretes. 

 
URBANISME 

 



1. Quan pensa l’Equip de Govern aprovar el Catàleg de camins públics? 
 

Resposta: Quan es pugui i, si hem de tenir el mateix temps que vosaltres tenguéreu, ens 
queden 24 anys. 

 
2. Quines actuacions ha fet l’Equip de Govern contra el tancament del camí Vell de Son 
Fortè Vell per un particular? 

 
Resposta. No s’ha tancat cap camí. 

 
3. Des de quan té constància  l’Equip de Govern que un particular ha tancat el camí? 

 
Resposta: No s’ha tancat cap camí. 

 
4. Dia 29 de novembre de 2007, amb registre d’entrada 5212, una ciutadana va entrar 
una sol·licitud a l’Ajuntament. Quines actuacions ha duit a terme el Gabinet 
d’Urbanisme? 

 
Resposta: La tramitació de l’expedient corresponent. 

 
5. Quines actuacions ha duit a terme l’Equip de Govern en aquest sentit? 

 
Resposta: La tramitació la du a terme el gabinet d’urbanisme. 

 
6. Hem vist en premsa que Boris Becker ha estat condemnat a pagar una multa ben 
abundant per infraccions urbanístiques. Hi ha altres expedients d’infraccions 
urbanístiques en marxa a la mateixa finca, com va dir el batle a la premsa? 

 
Resposta. Sí. 

 
7. Si és que sí, quines són? 

 
Resposta: Pista de bàsquet, pavimentació i cobriment de dues pèrgoles. 

 
8. Quina és la data més antiga de les sol·licituds de llicències d’obra concedides en 
aquest darrer mes?  

 
Resposta: 30-12-2003. 

 
9. Quants expedients hi ha pendents d’informar per part de l’arquitecta municipal? 

 
Resposta: 54. 

 
10. Quants expedients hi ha pendents de passar per informar a l’arquitecta municipal? 

 
Resposta: 18, perquè no han presentat tota la documentació. 

 
11. S’ha donat trasllat al Consell de Mallorca de l’expedient obert al polígon 13, 
parcel·la 118?  

 



Resposta. No. 
 

14. En quina situació es troba l’obra que es fa darrere l’estació? 
 

Resposta: En execució. 
 

15. S’ha traslladat l’expedient a Serveis Ferroviaris de Mallorca? 
 

Resposta: Sí. 
 

16. Si és afirmatiu, has contestat ja els SFM? 
 

Resposta. No han contestat. 
 

17. Si s’escau la pregunta, en quin sentit? 
 
18. En el llistat que se’ns ha presentat, no hi ha obert expedient per una suposada 
invasió d’espais públics per un particular a la zona de Montferrutx. Per què no hi ha 
constància d’aquest tema? 

 
Resposta: Per la feina mal feta del seu partit. 

 
19. La urbanització de Sos Monjos encara no està enllestida: en quin moment es troba la 
seva tramitació? 

 
Resposta: Es tramita la Junta de Compensació. 

 
20. Ja han parlat amb els propietaris sobre possibles finques rústiques que l’Ajuntament 
ha de rebre?  

 
Resposta: Sí. 
 
21. És possible que sigui una finca al voltants de Bellpuig per fer un estacionament per 
visitar el monestir? 

 
Resposta: No. 

 
22. Quantes sol·licituds de llicències d’obra ha enregistrat l’Ajuntament des de l’1 de 
gener fins al 30 d’abril d’enguany? 

 
Resposta: 70. 

 
23. Quantes sol·licituds de llicències d’obra va enregistrar l’Ajuntament en el mateix 
període de l’any passat? 

 
Resposta. 88. 

 
24. Quins són els terminis que fixa el conveni de Son Tallet i per què vénen marcats: o 
sigui, quines aprovacions de les Normes subsidiàries haurien de tenir lloc en 
determinades dates? 



 
Resposta: Aprovació provisional en el mes de juny, i aprovació definitiva a finals del 
mes de desembre. 

 
25. Afectarà en certa mesura la Llei de mesures urgents de protecció de territori, 
aprovada pel Govern de les Illes Balears, al desenvolupament urbanístic del municipi 
d’Artà? 
 
26. Quan pensen contestar les al·legacions a les Normes subsidiàries? 

 
Resposta: Quan es trobi oportú. 

 
27. Quin és el calendari que els tècnics s’han marcat amb l’aprovació de les Normes 
subsidiàries? 

 
Resposta: Finals de maig de 2009. 

 
28. UIA va enviar una carta al batle sobre el corredor ferroviari. Quines passes ha fet 
l’Ajuntament sobre aquest tema? 

 
Resposta: Aclarir conceptes. 

 
29. S’han posat en contacte amb la Conselleria de Mobilitat? 

 
Resposta: Sí. 
 

30. Per què repartia el batle a tots aquells que ho volguessin uns plànols que havien 
arribat de manera oficiosa a l’Ajuntament? 

 
Resposta: Perquè vull que la gent estigui informada. 

 
31. Quina solució aportarà l’Equip de Govern a la llicència d’obres del Museu d’Artà? 

 
Resposta: Llevar els banys del corral, passar-los a dintre i, al mateix lloc, instal·lar hi 
l’ascensor. 

  
32. S’ha obert un negoci en sòl rústic, a l’entrada del poble, ben visible per a tothom. 
Ho deu haver vist algú del Gabinet d’Urbanisme? 

 
Resposta: Sí. 

 
33. Què pensa fer l’equip de Govern amb aquest negoci? 

 
Resposta: La tramitació pertinent. 

 
34. Quins tràmits seguirà? 

 
Resposta: Els que pertoquin. 

 
35. Ben a prop d’aquesta casa consistorial, al carrer de Rafel Blanes, 17,  s’ha obert un 



negoci fa pocs dies. En aquest immoble, com és visible per a tothom, abans de la seva 
obertura s’hi han duit obres de reforma i remodelació, hi ha constància al Departament 
d’Urbanisme de la sol·licitud de la preceptiva llicència d’obra? 

 
Resposta: Sí. 

 
36. A quin punt es troba el conveni  de la Illeta del Molí d’en Regalat? L’Equip de 
Govern és conscient que l’any 2005 va rebre a compte la quantitat de 500.000 €, que ja 
els ha gastat i que potser els haurà de retornar?  

 
Resposta: Al mateix punt que fa un any. 

 
MEDI AMBIENT 
 
1. Quines gestions fa l’Equip de Govern per trobar un espai destinat a ser el punt verd 
de la Colònia de Sant Pere? 

 
Resposta: S’hi està fent feina. 

 
2. Quines gestions ha fet l’Equip de Govern perquè el Govern de les Illes Balears o el 
Govern d’Espanya adquireixin finques públiques de gran valor com Sa Canova, Betlem 
o la illeta del Molí d’en Regalat? 

 
Resposta: Contactes o converses amb els organismes. 

 
3. Hi ha altres possibles finques que es podrien afegir a les anteriors? 

 
Resposta: Sí. 

 
4. Quines gestions han fet per llevar les restes de la llanxa que es va trobar a la Colònia 
suposadament provenint del tràfic de drogues? 

 
Resposta: S’ha enviat un escrit a la Demarcació de Costes de Balears perquè sigui 
retirada. 

 
5. Hem sabut que fa unes setmanes una delegació de membres del consistori va realitzar 
un viatge a certa regió espanyola, voldríem que ens informassin sobre el motiu de la 
visita, dels integrants de la mateixa, i si les despeses que ha ocasionat el desplaçament 
han anat a càrrec de les arques municipals? 

 
Resposta: Els membres que varen realitzar el viatge són: el batle, la primera tinenta de 
batle, Sra. Servera, i la delegada de Medi Ambient, Sra. Massanet. No va suposar cap 
despesa per a l’Ajuntament. 
 
RÀDIO ARTÀ MUNICIPAL 
 
1. Quina és la situació actual de Ràdio Artà Municipal? 

 
Resposta: La mateixa que la del Ple passat. 

 



2. Per què no fan un concurs públic de concessió del servei, tal com havia afirmat al Ple 
de novembre el regidor del ram? 

 
Resposta: No ho consideram adient. 

 
3. Es repensaran treure a concurs la concessió atès el parentiu entre el no concessionari i 
una regidora? 

 
Resposta: No. 

 
4. Ens poden presentar la memòria anual i el projecte que ha de fer tota empresa que ha 
de signar un contracte menor? 

 
Resposta: Encara no. 
 
OBRES 
 
1. El mes de novembre es va signar una declaració d’intencions entre el Ministeri 
d’Habitatge i l’Ajuntament d’Artà per a la restauració i rehabilitació de Can Solivelles. 
En el protocol només es parla d’intencions, no de quantitats efectives de doblers. Quines 
passes ha fet l’Equip de Govern per tal de començar a materialitzar la restauració i 
reforma de Can Solivelles? 

 
Resposta: S’ha encarregat el projecte corresponent i s’ha enviat a Madrid. 

 
2. Quines obres s’estan duent a terme als voltants de la Sala? 

 
Resposta: El POS. 

 
3. Qui és la persona de l’Ajuntament que segueix les obres que es realitzen des de temps 
immemorials al poble? 

 
Resposta: Jo en persona. 

 
4. Quina coordinació hi ha hagut entre la Policia Local i la direcció d’obres per minvar 
els possibles perjudicis tant als veïns com a les persones que circulen amb cotxe? 

 
Resposta: La coordinació adequada. 

 
5. Com és que no hi ha una senyalització efectiva per part de la Policia Local? 

 
Resposta. No estic d’acord, segurament no es mira amb els mateixos ulls. 

 
6. Com és que la Policia Local no està al servei del ciutadà d’aquest poble? 

 
Resposta: Demani als pobles veïnats si els han comprat. 

 
7. S’han provocat molt d’embussos amb les darreres pluges a l’entrada i sortida dels 
centres escolars? 

 



Resposta: Els habituals. 
 

8. Quina és l’aportació que ha de fer el Consell de Mallorca al Pla d’obres i serveis? 
 

Resposta: Quatre anualitats de 600.000 €. 
 

9. Quina és l’aportació que ha fet fins a dia d’avui? 
 

Resposta: Els darrers 600.000 €. 
 

10. Les darreres pluges endarreriran encara més les obres de la primera fase del POS? 
 

Resposta: Sí. 
 

11. Hi ha més concreció sobre la ronda nord sobre la quals ens varen donar al darrer 
plenari ordinari? 

 
Resposta: No. 
 
12. Ens la poden explicar? 

 
13. Ens han fet arribar queixes sobre les males olors que provenen dels nous col·lectors 
de pluvials que s’han col·locat als carrers que estan afectats per les obres d’abastament i 
renovació de la xarxa de clavegueram, que en sap el batle d’aquesta incidència? 
 
Resposta: No en tenc coneixement. 

 
14. Aquests col·lectors són només de pluvials? 

 
Resposta: Sí. 

 
15. Si la resposta és afirmativa, creu el batle que és normal que es desprenguin males 
olors? 
 
Resposta: No pot ser de cap manera, ja que tots tenen un sifó. 
 
16. Al carrer de Ciutat, a l’alçada del restaurant pizzeria Sa Plaça, quan plou, s’hi pot 
veure molta aigua embassada. Creu el batle que aquesta circumstància és deguda al 
taponament dels sifons dels col·lectors de pluvials instal·lats al mateix carrer? 
 
Resposta: Això, per ventura, ens ho hauries d’explicar tu, com a membre del partit que 
va fer construir aquest carrer de Ciutat. 
 
17. Si es així, quines mesures s’han pres per resoldre aquest problema? 
 
Resposta: Sempre s’han pres les mesures necessàries per arreglar tots els problemes que 
ens deixàreu, que no són pocs. 
 
JOVENTUT 
 



1. Ens poden passar una còpia del contracte de lloguer del nou local de joves d’Artà? 
 

Resposta: Es lliura la documentació. 
 

2. Ens poden passar una còpia del conveni que l’Ajuntament ha signat amb la Creu Roja 
pel mateix tema? 

 
Resposta: Es lliura la documentació. 

 
3. Quina és l’aportació que farà el Consell a aquest centre de joves? 

 
Resposta: S’ha demanat una subvenció. 
 
SERVEIS SOCIALS 
 
1. Quantes persones han deixat recentment de ser usuàries del Centre de Dia? 

 
Resposta: 3. 

 
2. Quantes persones són en l’actualitat usuàries del Centre de Dia? 

 
Resposta: 12, més una persona al menjador. 

 
3. Quantes vacants hi ha? 

 
Resposta: 3. 

 
4. Ha previst l’Equip de Govern realitzar alguna campanya informativa? 

 
Resposta: Sí. 

 
5. L’obertura de la Residència de la Font de sa Cala ha fet minvar la llista d’espera de la 
Residència de Persones Majors? 

 
Resposta: No. 

 
6. Per què no va convidar formalment l’equip de govern els regidors de l’Ajuntament a 
la festa de 25 anys de la Residència? 

 
Resposta: Creim que tothom va rebre la carta, si no és així, va ser un error. 

 
7. Per què no va convidar l’Equip de Govern a la consellera d’Afers Socials del Govern 
a la festa de 25 anys de la Residència i sí al conseller del Consell? 

 
Resposta: Que no vingués, no vol dir que no va fos convidada. 
 
 
Seguidament, es llegeix l’escrit de precs i preguntes presentat pel PP. 
 
PRECS 



 
1. Demanam a l’Equip de Govern municipal que desviï el cabal d’aigua que va a parar a 
la platja de la Colònia, ja que, quan plou, se’n duu gran quantitat d’arena. 

 
Resposta: De moment, no s’ha previst. 

 
2. Per la patètica imatge i per les molèsties ocasionades als veïns, demanam a l’Equip de 
Govern que retiri urgentment els cotxes abandonats a la via pública. 

 
Resposta: S’està fent. 

 
3. Fa un mesos es va fer davant el bar Els arcs una claveguera d’aigües pluvials al pas 
de vianants. Aquesta ha estat situada més avall, és a dir, després del pas de vianants que, 
quan plou, està cobert per un pam d’aigua. Demanam a l’Equip de Govern que refaci 
aquesta actuació a fi que resulti útil. 

 
Resposta: Fa molt de temps que ha estat davant el bar Els Arcs?, perquè per a nosaltres 
està perfecte. 

 
4. Demanam a l’Equip de Govern que traslladi els contenidors de fems del costat del 
pati de l’escola de la Colònia de Sant Pere. 

 
Resposta: Si ens dius on els hem de traslladar, per ventura els hi traslladarem.  

 
5. Demanam a l’Equip de Govern que faci tot el possible perquè bones iniciatives com 
el descens urbà de ciclisme se celebrin sense incidències a causa de coincidències amb 
altres actes. 

 
Resposta: Es tendrà en compte. 
 
6. Fa unes setmanes, per l’impacte d’un vehicle, es va rompre un tram de la paret del 
camí de Can Canals que dóna al parc infantil del costat de Na Caragol. Sol·licitam a 
l’Equip de Govern que prengui mesures per arreglar-ho i tornar la seguretat per als 
vianants i usuaris del parc. 

 
Resposta: Es farà quan sigui possible. 

 
7. Des de principis del mes de febrer es va aixecar el carrer Fondo per les obres de 
canalització. Ara mateix fa tres setmanes que no s’hi realitza cap mena d’obra, estant el 
carrer fora asfaltar. Demanam a l’Equip de Govern que posi fi al suplici dels residents 
en aquest carrer que dura ja 4 mesos.  

 
Resposta: Es farà aviat. 

 
8. Demanam a l’Equip de Govern que tengui a bé estudiar les mesures oportunes per 
instal·lar uns sanitaris provisionals a Ses Païsses. 

 
Resposta: S’està fent. 

 
PREGUNTES 



 
COLÒNIA DE SANT PERE 
 
1. S’ha realitzat alguna passa en el sentit de realitzar un estudi de mobilitat i 
senyalització del trànsit de la Colònia de Sant Pere? 

 
Resposta: No. 

 
2. Com qualificaria l’Equip de Govern l’estat de manteniment de la platja de la 
Colònia? 

 
Resposta: Molt bona. 

 
3. Com qualificaria l’Equip de Govern l’estat de manteniment del passeig Marítim de la 
Colònia? 

 
Resposta: Molt bo. 
 
OBRES 
 
1. En quina data es van iniciar les obres de canalització d’aigua? 

 
Resposta: El gener de 2007. 
 
ESPORTS 
 
1. Està gestionant l’Equip de Govern l’adquisició dels terrenys per a la construcció 
d’una voltadora o velòdrom? 

 
Resposta: No. 
 
2. Quins incidents es produïren a Sant Salvador fruit de la coincidència del descens urbà 
de ciclisme i una boda? Si hi ha informe policial, què en diu? 

 
Resposta: No he vist l’informe policial. Una persona es va posar nerviosa i va tirar una 
tanca. 

 
3. Tenim notícies que ja no es realitza l’activitat de judo al Poliesportiu. A què es deu la 
pèrdua d’aquesta activitat? 

 
Resposta: No es fa perquè no hi havia demanda, però aquesta activitat es fa a la Colònia 
de Sant Pere. 
 
 
Finalment, es llegeix l’escrit de precs i preguntes presentat pel portaveu d’EV/ERC. 
 
PRECS 
 
1. Amb els objectius de promocionar polítiques d’estalvi d’aigua, i de restauració i 
conservació de les cisternes d’aigua que moltes cases dels nostres nuclis urbans i la 



nostra fora vila, demanam a l’Equip de Govern que plantegi a les administracions 
competents l’estudi de viabilitat tècnica i econòmica dirigit a la possible creació de 
mesures dirigides a facilitar-les, per exemple, la creació de línies de finançament o 
subvenció de les obres necessària per a recuperar i/o mantenir, en el màxim nombre 
possible, l’ús d’aquests elements tradicionals arquitectònics d’emmagatzemament 
d’aigua, que estudiï les possibilitats que el propi consistori podria tenir per a 
l’establiment de mesures com les esmentades. 
 
Resposta: Es tendrà en compte. 
 
2. Demanam a l’Equip de Govern que reforci els mecanismes informatius necessaris per 
a fer més segura, còmoda i pràctica, la circulació de vehicles dins el nucli urbà d’Artà 
mentre es duen a terme les obres de renovació de les xarxes d’aigua. 
 
Resposta: S’està fent. 
 
3. Demanam a l’Equip de Govern que es faci una campanya de comunicació, o bé que 
s’instal·lin rètols informatius al recinte de Na Batlessa referents a la possibilitat 
d’accedir a Internet de forma gratuïta i sense fils, tal com ha fet el Consell de Mallorca 
en el cas de la xarxa oberta i fora fils establerta al recintes i jardins de la Misericòrdia. 
 
Resposta: Es tendrà en compte. 
 
 
PREGUNTES: 
 

URBANISME 
 
1. Rètols en rústic 

1.1. El rètol il·legal instal·lat per l’empresa de construccions Xaloc que es trobava a la 
parcel·la 24 del polígon 3 ha estat enretirat. Se’n va obrir algun expedient d’infracció? 
 
Resposta: No. 
 
1.2. En cas negatiu, per què? 
 
Resposta: Perquè així es va acordar: no s’obria expedient si es retirava voluntàriament, 
ja que val més el paper que el que s’ha de cobrar. 
 
1.3. En canvi, els rètols il·legals instal·lats a la parcel·la 100 del mateix polígon, a 
l’entrada de la Colònia, no han estat enretirats. S’ha obert algun expedient d’infracció? 
 
Resposta: No. 
 
1.4. Si és que no, per què? 
 
Resposta: Pel mateix motiu que l’anterior. 
 
1.5. Com pretén l'Equip de Govern restablir-hi la legalitat urbanística? 
 



Resposta: Com diu la llei. 
 
2. Habitatges de protecció oficial (HPO) 

 
2.1. Quines són les polítiques per facilitar l’accés a l’habitatge que considera dur a 
terme aquest Equip de Govern municipal, quant a noves promocions d’habitatges de 
protecció oficial, posar sòl a través de les denominades àrees de transició al creixement, 
és a dir, sòl rústic, com va respondre la darrera sessió ordinària del Ple de dia 25 de 
març a les nostres preguntes, o, tal com va declarar a la premsa al dia següent, “acatar 
les ordres del partit i intentar que no sigui en sòl rústic i sí en sòl urbà” (Diario de 

Mallorca, 27 de març de 2007)? 
 
Resposta: De moment, no ens ho hem plantejat. 
 
2.2. En cas que les polítiques que durà a terme l’Equip de Govern siguin les esmentades 
a les anteriors declaracions, s’ha pres alguna mesura al respecte? 
 
Resposta: No. 
 
2.3. Si és afirmatiu, quines? 
 
2.4. Si és negatiu, quines i quan? 
 
Resposta: No se sap. 
 
3. Tramitació d'expedients sancionadors de disciplina urbanística 

 
3.1. Ha prescrit algun expedient sancionador els darrers quatre anys? 
 
Resposta: Sí. 
 
3.2. N’ha quedat algun sense recaptar la sanció econòmica corresponent? 
 
Resposta: Sí. 
 
3.3. Si és afirmatiu, per què? 
 
Resposta: Perquè ha prescrit. 
 
4. Llicències d’obres de finques del polígon 15, parcel·les 144 i 193 (Gabriel 
Flaquer  Rosselló i Manfred Gerken), polígon 15, parcel·la 209 (Bernat Miralles),  i 
polígon 15, parcel·la 193 (Biel Esteve Ferragut) 

 
4.1. A la darrera sessió ordinària del Ple, responent les meves preguntes sobre aquestes 
llicències “possiblement mal donades”, vàreu fer menció d’un procés judicial. De quin 
procediment es tracta? 
 
Resposta: D’un procés judicial entre ells. 
 



El portaveu d’EV/ERC, Sr. Caldentey, retira les preguntes 4.2, 4.3 i 4.4. 
 
4.5. Té l’Equip de Govern notícia de l’execució d’obres a la finca de sa Devesa, 
propietat de l’artista Miquel Barceló? 
 
Resposta: No. 
 
 
CIRCULACIÓ I TRÀNSIT 

 
1. Tram del carrer del Ciutat comprès entre la plaça del Monument i la benzinera 
 
1.1. A la nostra pregunta formulada a la passada sessió ordinària del Ple, sobre si 
l’Equip de Govern considerava trametre alguna consulta o sol·licitud al Consell de 
Mallorca dirigida a impulsar alguna mesura per reduir la perillositat per als vianants 
d’aquest tram urbà de carrer, el tram del carrer de Ciutat comprès entre la plaça del 
Monument i la benzinera, atès l’informe de la Policia Local, en el sentit que “seria 
aconsellable situar [un pas de vianants] més a prop de la benzinera, el qual quedaria 
comprès entre l’existent [a la cantonada del carrer de Ciutat amb el carrer del Tren] i la 
rotonda situada passada la benzinera”, i atès que el tram en qüestió és de competència 
del Consell de Mallorca, ens vàreu respondre que “No”. Continua essent així? 
 
Resposta: Efectivament. 
 
1.2. No és veritat que dia 18 d’octubre de 2007 es va notificar a Vicente Moreno 
Frontoba que la Junta de Govern Local de 9 d’octubre del mateix any havia decidit, per 
unanimitat, “trametre aquest acord [informe de la Policia Local, sol·licitud 
d’estacionaments i altres mesures per a reduir riscs] a la Direcció Insular de Carreteres, 
organisme competent en la matèria, perquè adopti la solució que cregui més adient”? 
 
Resposta: Sí. 
 
1.3. Si és afirmatiu, i atès el principi lògic del tercer exclòs, quina és la resposta 
correcta? 
 
Resposta: Es demana per aparcar càrrega i descàrrega. 
 
 
TERRITORI I MEDI AMBIENT 
 
1. Aplicació de la normativa que regula la circulació de vehicles no autoritzats als 
espais naturals protegits del terme municipal 

 

1.1. Dia 20 de juliol de 2007, ens vàreu informar que la Policia Local no havia tramitat 
cap denúncia per circulació o estacionament no autoritzat segons aquesta normativa 
municipal. A la darrera sessió ordinària del Ple, davant la nostra pregunta en el mateix 
sentit, també se’ns va respondre que “cap”.  S’ha tramitat alguna denúncia, al respecte, 
fins a dia d’avui? 
 



Resposta: No. 
 
1.2. Preguntats al respecte, distints agents de la Policia Local d’Artà ens informen que 
no tenen instruccions ni coneixement de la normativa ni sobre la seva aplicació. És això 
cert?  
 
Resposta: Els policies són gent professional i ho han de saber. 
 
1.3. Se’ls ha recordat l’existència de la normativa esmentada?  
 
Resposta: No estic recordant res a ningú. 
 
1.4. Considera l’Equip de Govern efectuar algun tipus de campanya dirigida a limitar el 
problema que causa la circulació i estacionament de vehicles no autoritzats pels espais 
naturals, sobretot litorals, del municipi, o a impulsar algun tipus de mesura al respecte? 
 
Resposta: Sí, campanyes d’informació. 
 
2. Entrada al nucli urbà de la Colònia de Sant Pere, al principi del carrer Major de 
la Colònia, i creu de pedra que hi ha 

 

2.1. Respecte de la sol·licitud d’Els Verds—Esquerra a l’Equip de Govern fa vuit 
mesos, perquè s’iniciïn les mínimes tasques de neteja dels matolls i males herbes que 
l’envolten, i els doni continuïtat, ha pres l’Equip de Govern alguna determinació, o ha 
executat alguna de les mesures? 

 

Resposta: Ja li vaig contestar que no ho veiem amb els mateixos ulls.  

 
3. Parcs infantils 

 
3.1. Quines mesures s’han dut a terme els darrers mesos per renovar i, sobretot, garantir 
la seguretat dels usuaris dels parcs infantils, en particular dels usuaris de més curta edat? 
 
Resposta: Les necessàries. 
 
 
RÀDIO ARTÀ MUNICIPAL 

 
1. Disposa l’Ajuntament de la documentació que, d’acord amb les clàusules del 
contracte per a la gestió d’aquest mitjà de comunicació, corresponent al període 2005-
2007, finalitzat a finals de l’any passat, havia d’entregar el senyor Massanet Brunet a 
començaments i a finals de cada any, això és, les programacions anuals, les memòries 
d'activitats, les justificacions de la despesa referent a les quantitats aportades per 
l’Ajuntament, la relació d’inventari del qual és propietat de Ràdio Artà Municipal i les 
actualitzacions d’aquest, i una relació justificada dels pagaments per emissió de 
publicitat en aquest mitjà de comunicació municipal? 
 



Resposta: L’Ajuntament disposa de part d’aquesta documentació. 
 
2. Quins són els ingressos en concepte de publicitat haguts des de l’inici del nou 
contracte de gestió de Ràdio Artà Municipal? 
 
Resposta: Encara no hem fet cap liquidació. 
 
 
RÈTOLS INFORMATIUS DELS VALORS ECOLÒGICS I PAISATGÍSTICS, 
DE LA TOPONÍMIA DELS LLOCS I DE LES NORMATIVES APLICABLES 
INSTAL·LATS A DIFERENTS PUNTS DEL NOSTRE LITORAL 

 
1. S’ha reparat el rètol informatiu situat a Cala Tonó, que va patir desperfectes arran del 
rodatge de la pel·lícula Tarragona, tal com vaig notificar dia 18 de juliol de 2007? 
 
Resposta: No, però s’ha encarregat un de nou. 
 
2. Considera l’Equip de Govern augmentar el nombre d’aquests rètols informatius, que 
aporten valor turístic afegit al nostre litoral? 
 
Resposta: No s’ha plantejat. 
 

POLÍTIQUES DE GÈNERE 

 
6.1. S’ha avançat res en la redacció i posada en vigor del Protocol municipal 
d’actuacions en casos de violència de gènere? 
 
Resposta: No, esperam que la funcionària es reincorpori al seu lloc de feina. 
 
 
Acords 
 
1. Acordar, per unanimitat, sent tretze el nombre legal de membres del consistori i dotze 
els assistents, aprovar les actes de les sessions dels dies 8 de febrer, 7 de març i de 25 de 
març de 2008. 
 
2. Acordar, per unanimitat: 
2.1. Iniciar l’expedient per concedir a Antoni Gili Ferrer el Talaiot d’Or. 
2.2. Trametre aquest acord a la persona interessada. 
 
3. Acordar, per 9 vots a favor (UM i PSOE), 1 vot en contra (EV/ERC) i 2 abstencions 
(PP): 
3.1. Aprovar inicialment la Normativa del Fòrum de Participació Ciutadana de la 
Colònia de Sant Pere. 
3.2. Exposar-la a informació pública i a audiència a les persones interessades durant un 
termini de trenta dies, perquè puguin presentar reclamacions i suggeriments, que, en el 
seu cas, ha de resoldre la corporació.  
3.3. Posar-la a audiència prèvia a les associacions veïnals i de defensa de les persones 
consumidores i usuàries inscrites en el registre municipal d’associacions veïnals, les 



finalitats de les quals guardin relació directa amb l’objecte d’aquest reglament. 
3.4. Aquesta aprovació inicial esdevindrà definitiva, de forma automàtica, sense 
necessitat d’un nou acord exprés si, transcorregut el termini d’exposició esmentat, no 
s’hi interposen reclamacions o suggeriments. 
3.5. Aquesta Normativa entrarà en vigor una vegada que s’hagi publicat completament 
el seu text en el BOIB i que hagi transcorregut el termini que preveu l’article 103 de la 
Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de règim local de les Illes Balears, en 
relació a l’article 113 d’aquesta Llei. 
 

4. Acordar, per unanimitat: 
4.1. Sol·licitar l’adhesió al Conveni marc de 17 de desembre de 2007, publicat en el 
Butlletí Oficial de l’Estat, núm. 25, de 29 de gener, i en el Butlletí Oficial de les Illes 
Balears, núm. 6, de 12 de gener, subscrit entre l’Administració general de l’Estat i la 
comunitat autònoma de les Illes Balears, per implantar una xarxa d’oficines integrades 
d’atenció ciutadana en l’àmbit territorial de les Illes Balears.  
4.2. Trametre aquest acord a la Direcció General de Qualitat de Serveis de la 
Conselleria de Presidència del Govern de les Illes Balears. 
 
5. Acordar, per 10 vots a favor (UM, PSOE, PP i EV/ERC) i 2 abstencions (UIA): 
5.1. Ratificar el Decret de Batlia de 14 d’abril de 2008, relatiu a la signatura de 
l’escriptura pública de transmissió dels terrenys de Cala Veya, SA. 
5.2. Trametre aquest acord a Cala Veya, SA, i a la notaria d’Artà 
 
6. Acordar, per 10 vots a favor (UM, PSOE, UIA i EV/ERC) i 2 abstencions (PP), 
reafirmar, per part de l’Ajuntament d’Artà, que la llengua pròpia de les Illes Balears és 
la llengua catalana i que es declara fermament defensor de la unitat de la llengua 
catalana en tot el territori on es parla i rebutja les iniciatives de fragmentació que 
obstaculitzen la normalització i la supervivència de la nostra llengua, que és part 
important de la nostra identitat com a poble. 
 
7. Acordar, per 10 vots a favor (UM, PSOE, PP i EV/ERC) i 2 abstencions (UIA): 
7.1. Instar les conselleries d’Educació i Cultura i de Mobilitat i Territori, així com la 
Comissió de Seguiment del Transport Escolar i la Direcció de l’IES d’Artà, a prendre 
les mesures necessàries tant per evitar que es repeteixi aquesta lamentable i perillosa 
situació, com per millorar la coordinació en el seguiment del servei, com per determinar 
quines han estat les causes de les deficiències en el servei i les responsabilitats que se’n 
podrien derivar. 
7.2. Instar l’Equip de Govern de l’Ajuntament d’Artà a implantar controls exhaustius, 
per part de la Policia Local d’Artà —en coordinació amb la Policia Local de Sant 
Llorenç, per a les rutes que connecten els nuclis urbans del municipi de Sant Llorenç i 
l’IES d’Artà—, del vehicles amb què es dóna aquest transport escolar per carretera, com 
a mesura complementària a les previstes per la normativa relativa a transport escolar pel 
que fa a la correcta aplicació de la mateixa. 
7.3. Instar la Conselleria d’Educació i Cultura a garantir el transport escolar gratuït a 
aquells alumnes menors d’edat que tenen el seu lloc de residència a un nucli urbà distint 
d’aquell on s’ofereixen estudis de batxiller o mòduls professionals, com a mínim dins 
d’un mateix municipi. 
7.4. Instar les conselleries d’Educació i Cultura i de Mobilitat i Territori a prendre les 
mesures que calgui per a dotar, el més ràpidament possible, tots els vehicles dedicats al 
transport escolar amb cinturons de seguretat. 



7.5. Trametre aquest acord a les direccions dels centres educatius artanencs de primària 
Na Caragol i de secundària Llorenç Garcias i Font, a les conselleries d’Educació i 
Cultura i de Mobilitat i Territori, a la Comissió de Seguiment del Transport Escolar, al 
Parlament de les Illes Balears, a tots els grups polítics que hi tenen representació i als 
ajuntaments dels municipis veïnats. 
 
9. Acordar, per unanimitat: 
9.1. Instar GESA a fer un estudi sobre la viabilitat del soterrament de la línia d’alta 
tensió entre Artà i Capdepera. 
9.2. Comprometre’s a fer totes les passes necessàries per tal d’afavorir el soterrament de 
les línies d’alta tensió. 
9.3. Trametre aquesta moció a Francesca Vives, consellera de Comerç, Indústria i 
Energia, i a GESA. 
 
 
 
El batle aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
La secretària  Vist i plau  

 El batle  
 


